
P r o t o k ó ł  Nr XXVIII/18 

z sesji Rady Gminy Narewka odbytej w dniu 30 kwietnia 2018 r. 

w Urzędzie Gminy Narewka ul. Białowieska 1

Obecni radni:

1. Niedźwiedź Andrzej Marcin - zam. Kapitańszczyzna

2. Birycka Barbara - zam. Siemianówka

3. Gresiuk Anna - zam. Siemianówka

4. Birycki Igor Janusz - zam. Lewkowo Stare

5. Borowska Tamara - zam. Planta

6. Ciełuszecki Jan - zam. Lewkowo Nowe

7. Drozd Jerzy - zam. Narewka

8. Gieryng Agnieszka Maria - zam. Świnoroje

9. Kalinowski Paweł - zam. Nowe Masiewo

10. Krasnopolski Mirosław - zam. Narewka

11. Pańkowska Walentyna - zam. Narewka

12. Ptaszyńska Iwona - zam. Cieremki

13. Romańczuk Anatol - zam. Guszczewina

14. Sadowski Stanisław - zam. Tarnopol

Radny nieobecny:

1. Leon Chlabicz - zam. Narewka 

W sesji ponadto udział wzięli:

1. Pawilcz Mikołaj         - Wójt Gminy

2. Stepaniuk Sławomir - p-ciel Straży Granicznej

3. Karczewski Andrzej - N-czy O/O Hwoźna BPN

4. Lewsza Maria - Dyrektor Szkoły Podstawowej 

5. K. J. - Redaktor G. „Nad Narewką”

6. Pańkowski Sławomir                     - Kierownik Dz. Drog. – Most. ZDP

7. Zubrycki Piotr - sołtys sołectwa Babia Góra

8. Rejent Helena - sołtys sołectwa Eliaszuki

9. Kiczkaluk Włodzimierz - sołtys sołectwa Grodzisk
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10. Saczko Olimpia           - sołtys sołectwa Guszczewina

11. Sołowiej Kazimierz - sołtys sołectwa Janowo

12. Chodakowski Jerzy - sołtys sołectwa Krynica

13. Wojciechowski Jan - sołtys sołectwa Leśna

14. Ciełuszecki Jan           - sołtys sołectwa Lewkowo Nowe

15. Bondaruk Eugeniusz - sołtys sołectwa Lewkowo Stare

16. Łomaszkiewicz Jarosław  - sołtys sołectwa Nowe Masiewo

17. Łuksza Helena - sołtys sołectwa Michnówka

18. Trusiewicz Paweł - sołtys sołectwa Mikłaszewo

19. Korolczuk Maria - sołtys sołectwa Nowa Łuka

20. Gryc Mieczysław - sołtys sołectwa Narewka

21. Łuksza Michał - sołtys sołectwa Olchówka 

22. Zdanowski Aleksander - sołtys sołectwa Planta

23. Suchodoła Witalis - sołtys sołectwa Podlewkowie

24. Kajdewicz Krzysztof - sołtys sołectwa Skupowo

25. Hajduk Urszula - sołtys sołectwa Tarnopol

26. Kalinowski Paweł      - sołtys sołectwa Zabłotczyzna

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź otworzył o

godz. 10:00 obrady XXVIII sesji Rady Gminy i im przewodniczył.

Po powitaniu zebranych i stwierdzeniu prawomocności obrad /w sesji 

uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał/ Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek dzienny sesji. 

Do przedstawionego porządku dziennego radni żadnych uwag ani propozycji 

jego zmiany nie zgłosili.

Porządek obrad przedstawia się następująco:

1. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy.

2. Wnioski i interpelacje radnych.

3. Stan dróg na terenie gminy.

4. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Narewka.   

5. Zatwierdzenie rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2017

r. 
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6. Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2018 – 

2031. 

7. Zmiany w budżecie gminy na 2018 r. 

8. Powzięcie uchwał w sprawach:

    - przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Narewka na lata 2018 – 2022,

    - uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Narewka z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie w 2018 r.,

    - dopuszczenia zapłaty instrumentem płatniczym podatków i opłat 

stanowiących dochody budżetu Gminy Narewka,

    - wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny,

    - przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Narewka w celu przekazania go do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu,

    - wyrażenia zgody na zamianę gruntów.

9. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między XXVII a 

XXVIII sesją Rady Gminy.

10. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.

11. Wolne wnioski.

Do punktu 1 - przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź zwrócił 

się do radnych z pytaniem, czy mają jakieś uwagi do protokołu z XXVII sesji 

Rady Gminy?

Do protokołu z XXVII sesji Rady Gminy radni żadnych uwag nie zgłosili i w 

zarządzonym głosowaniu 14 głosami – za, przyjęli.

Do punktu 2 – wnioski i interpelacji radnych.

W tym punkcie porządku dziennego głos zabrali:
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1. Pani Anna Gresiuk – radna ze wsi Siemianówka pytała kiedy zostanie 

ustawiona wiata przystankowa na Prętach na działce, którą na ten cel przeznacza

Pani Ł.? Zgłosiła, że w nawierzchni dróg powiatowych Mikłaszewo – 

Siemianówka i Olchówka – Siemianówka jest dużo ubytków, a na drodze 

Mikłaszewo – Siemianówka są także suche gałęzie.

2. Pani Iwona Ptaszyńska – radna ze wsi Cieremki pytała, kiedy będzie 

naprawiana droga powiatowa Lewkowo – Suszcza? Mówiła, że o wycięcie 

zakrzaczenia przy tej drodze wnioskowała już 2 lata temu i do tej pory nie 

zostało to przez Zarząd Dróg Powiatowych zrobione. Wnioskowała o 

podsypanie gminnych dróg żwirowych, w tym do Cieremek.

3. Pan Anatol Romańczuk – radny ze wsi Guszczewina pytał, co z przebudową 

drogi wojewódzkiej Nr 687?

4. Pan Jan Ciełuszecki – radny ze wsi Lewkowo Nowe zwrócił się do 

przedstawiciela ZDP o naprawę nawierzchni drogi powiatowej od drogi 

wojewódzkiej Nr 687 do byłych baz GS „SCH” w Plancie. Ponownie 

wnioskował o uzupełnienie ubytków w nawierzchni drogi wojewódzkiej Nr 687 

na odcinku od mostku na rzece Bobrówka do Planty. Stan nawierzchni na tym 

odcinku jest bardzo zły, a ostatnie uzupełnienia niektórych ubytków nie 

poprawiły go. Zgłosił, że są duże ubytki w nawierzchni dróg powiatowych tj. 

Mikłaszewo – Narewka i Olchówka – Leśna – Mikłaszewo.

5. Pani Agnieszka Maria Gieryng – radna ze wsi Świnoroje wnioskowała o 

usunięcie darni i wyrównanie chodnika w Świnorojach, gdzie nie ma ułożonych 

płytek chodnikowych.

 6. Pan Stanisław Sadowski – radny ze wsi Tarnopol podziękował za podsypanie

gminnych dróg żwirowych na terenie sołectwa Tarnopol. Poinformował, że 

wymaga tego jeszcze droga do K. oraz droga w Topilcu. Wnioskował o 

uzupełnienie ubytków w nawierzchni drogi wojewódzkiej Nr 687 na odcinku 

Lewkowo Nowe – Bondary na wysokości m. Nowiny /800 – 1000 m odcinek/.

Mówił, że właściciele nieruchomości przy ul. Podleśnej w Nowe Łuce czekają 

na naprawę drogi i wycięcie zakrzaczenia.
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7. Pani Barbara Birycka – radna ze wsi Siemianówka stwierdziła, że dużo jest 

pozostawianych przez turystów śmieci w Siemianówce, mimo, że niedawno 

były pozbierane przez uczniów. Proponowała rozważyć, czy nie ustawić dużego 

kontenera, gdyż śmieci są zostawiane w koszach przy przystanku PKS.

8. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo pytał, co z drogą w 

kierunku O.?

9. Pan Jerzy Drozd – radny zam. w Narewce wnioskował o poprawę stanu 

nawierzchni drogi powiatowej Minkówka – Podlewkowie.

10. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo poinformował, że 

droga Narewka – Leśna została naprawiona, lecz jeżdżą nią TIR- y i ją rozbijają.

Proponował, żeby częściej były tam kontrole policji.

11. Pan Igor Janusz Birycki – radny ze wsi Lewkowo Stare wnioskował o 

podsypanie drogi gminnej do K. i drogi do wiaty ogniskowej k. stawów w 

Lewkowie Starym, o usunięcie suchych drzew przy drodze powiatowej z 

Lewkowa do Eliaszuk i przy drodze Lewkowo – Kapitańszczyzna.

12. Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – Przewodniczący Rady Gminy, radny ze 

wsi Kapitańszczyzna wnioskował o wyrównanie drogi do leśniczówki w 

Kapitańszczyźnie, drogi do K. oraz przez las do Wasiek. Mówił, że może 

technologia naprawy dróg jest nieodpowiednia, skoro zawsze w tych samych 

miejscach co roku lub częściej trzeba uzupełniać ubytki.

Do punktu 3 - stan dróg na terenie gminy.

O stanie dróg gminnych poinformował Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt. 

Mówił, że ostatnia zima znacznie pogorszyła stan nawierzchni dróg, szczególnie

nieutwardzonych. W bieżącym roku będzie robiony 4 km odcinek drogi 

Olchówka – Masiewo. Na II etap przebudowy tej drogi oraz na drogę do Aidy i 

drogę w Nowej Łuce Lasy Państwowe pieniędzy nie przewidziały. Czekamy na 

współfinansowanie przebudowy cz. ulicy Mickiewicza i cz. ul. Nowej w 

Narewce. Mówił, że na drogę rolniczą Stare Masiewo – Zamosze 

dofinansowania nie będzie. W związku z tym proponował, żeby z planu 

środków na tą drogę zdjąć 100 tys. zł z przeznaczeniem na ul. Wodociągową i 

ul. Kryniczną w Narewce. Zakupiono 700 m³ żwiru i jest on wożony na drogi 
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gminne. Naprawa dróg gminnych jest w połowie zaawansowana. Proponował 

poczekać na naprawę niektórych, gdyż betony, kamienie z cz. ul. Nowej i 

Mickiewicza zostaną pokruszone i będą tym kruszywem podsypywane drogi 

także na Kasjany i w Leśnej. Kruszywo powinno dać lepszy efekt naprawy dróg.

Złożony został wniosek do Wojewody o środki na drugi etap przebudowy drogi 

do Masiewa. We własnym zakresie uzupełniane są ubytki w nawierzchni dróg 

gminnych. Zakupiono także smołę /asfalt/ w workach. Na etapie przygotowania 

jest kosztorys ofertowy na regenerację drogi gminnej Eliaszuki – Michnówka. 

Jeżeli droga do Masiewa nie będzie modernizowana to zostaną zregenerowane 

najgorsze odcinki. Dróg gminnych jest ponad 300 km. 

Odnośnie przebudowy drogi wojewódzkiej Nr 687 – szkoda, że nie ma dzisiaj 

radnych wojewódzkich. Jest nadzieja, po rozmowie z Panem Dyrektorem 

Departamentu Infrastruktury i Transportu w Urzędzie Marszałkowskim 

Województwa Podlaskiego, że droga ta zostanie „obroniona”. Na ukończeniu 

jest procedura zmiany Wojewódzkiego Planu Transportowego. Jest szansa na 

uzyskanie przez Urząd Marszałkowski dodatkowych 40 mln zł z Komisji 

Europejskiej na drogi. Mogą być też przesunięcia środków na drogi z innych 

zadań z programu regionalnego. Został już ogłoszony przetarg na przebudowę 

drogi wojewódzkiej Nowosady – Zabłudów. Być może przebudowa drogi 

wojewódzkiej Nr 687 i Nr 688 zostanie w przetargu podzielona na 3 zadania.

O stanie dróg powiatowych na terenie Gminy Narewka poinformował Pan

Sławomir Pańkowski – Kierownik Działu Drogowo – Mostowego ZDP w 

Hajnówce.

Na wstępie przeprosił za nieobecność na sesji Pani Kierownik Zarządu Dróg 

Powiatowych, która nie mogła wziąć udziału w sesji ze względów osobistych. 

Mówił, że mokra jesień ubiegłego roku pogorszyła stan dróg. ZDP wie jakie 

drogi należy naprawiać w pierwszej kolejności /Narewka – Mikłaszewo – 

Leśna, Lewkowo – Eliaszuki/ i jest to już robione od soboty. Łatanie ubytków 

masą na zimno nie daje efektu. Zakupili emulsje i grysy. Mówił, że postarają się 

zrobić te drogi, które zgłosili radni w dniu dzisiejszym. Wycinka krzaków 

prowadzona jest w okresie jesienno – zimowym. Na wycięcie drzewa trzeba 
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uzyskać pozwolenie, ponadto zdarza się jak to było i ostatnio, że nie ma 

chętnych do udziału w aukcji drzew. Wiedzą co i gdzie robić, ale jest to kwestia 

czasu. Część dróg zostało oznakowanych, gdyż ich stan jest bardzo zły. 

Proponował, żeby telefonicznie zgłaszać, co gdzie należy zrobić, niekoniecznie 

pisać pisma.

W dyskusji głos zabrali:

1. Pan Stanisław Sadowski – radny ze wsi Tarnopol mówił, że nie mamy 

wsparcia działań w sprawie przebudowy drogi Nr 687, a jak trzeba poparcia to 

wszyscy o to u nas zabiegają. Drogą wojewódzką Nr 688 przez Tarnopol jeździ 

dużo TIR-ów i też trzeba, żeby była w dobrym stanie.

2. Pan Jan Ciełuszecki – radny ze wsi Lewkowo Nowe mówił, że było wysłane 

do ZDP pismo w sprawie wycięcia zakrzaczenia przy drodze wzdłuż toru w 

Plancie.

3. Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – radny ze wsi Kapitańszczyzna stwierdził, 

że porównując np. Gminę w której obecnie pracuje z Gminą Narewka to w 

naszej gminie w ciągu 15 lat, gdy tu przebywa, więcej się zmieniło na lepsze.

4. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy mówił, że na terenie naszej gminy 

młodzież szkolna sprząta pobocza dróg, także powiatowych, a Zarząd Dróg 

Powiatowych w tym nie uczestniczy. Nie kupują worków, rękawic czy też 

kamizelek odblaskowych. Uważa, że należy to robić wspólnie. Z turystyki 

mamy śmieci. Poinformował, że wnioski o wycięcie drzew będą wysyłane do 

ekologów o ich opinię w tym zakresie. Z ZDP nie ma partnerstwa i np. 

umawiamy się na zaniechanie wycinki drzew, a drzewa zostają wycięte. Drzewa

suche nie budzą wątpliwości, ale jeśli jest szpaler drzew to dobrze byłoby 

składać wniosek na wycięcie np. co piątego. Należałoby również nasadzać 

drzewa w miejsce wyciętych.

5. Pan Sławomir Stepaniuk – przedstawiciel Placówki Straży Granicznej 

odnosząc się do głosu w sprawie kontroli na drodze Narewka – Leśna stwierdził,

że takie patrole są, są też na innych drogach. Proponował zgłaszać na bieżąco, 

gdzie w danej chwili jest potrzebny patrol.

Rada Gminy przyjęła informacje o stanie dróg na terenie gminy.
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Do punktu 4 - ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Narewka.

Ocenę zasobów pomocy społecznej w Gminie Narewka przedstawił Pan 

Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy.

/ocena – zał. Nr 1 – w załączeniu/

W dyskusji głos zabrali:

1. Pan Jan Ciełuszecki – radny ze wsi Lewkowo Nowe, który mówił, że u nas 

jest bezrobocie, a w Ceramice Budowlanej Lewkowo pracują ludzie z zagranicy 

i im to się opłaca.

2. Pan Mieczysław Gryc – sołtys sołectwa Narewka poinformował, że w ramach

Fundacji „Lepsze jutro” prowadzi pomoc żywnościową dla mieszkańców 

gminy. W roku ubiegłym od stycznia do grudnia z pomocy tej skorzystało ponad

pięćset sześćdziesiąt osób. W roku bieżącym do kwietnia wydano 16 ton 

żywności. Nasze społeczeństwo nie jest bogate. Kryterium  dochodowe do 

uzyskania pomocy żywnościowej przez osobę samotnie gospodarującą to 1250 

zł, na osobę w rodzinie 1040 zł.

3. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt podziękował Panu Gryc za pracę w fundacji przy

pomocy żywnościowej. Mówił, że na terenie gminy mamy ponad 120 

bezrobotnych, ale część z nich żadnej pracy nie przyjmie. Pracownicy z 

zagranicy pracują w Ceramice w Lewkowie i w Pronarze i zarobią tu więcej niż 

w swoim kraju.

Rada Gminy przyjęła ocenę zasobów pomocy społecznej w Gminie 

Narewka.

Do punktu 5 - zatwierdzenie rocznego sprawozdania finansowego instytucji 

kultury za 2017 r. 

Roczne sprawozdania instytucji kultury za 2017 r. /GOK i GBP/ przedstawił Pan

Mikołaj Pawilcz – Wójt. 

Do przedstawionych sprawozdań żadnych uwag nie wniesiono.
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego instytucji kultury za 2017 r. /GOK/.

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 14 radnych, rada gminy 14

głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła:

u c h w a ł ę  Nr XXVIII/208/18 

w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury 

za 2017 r.

- stanowiącą zał. Nr 2

Następnie przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury za

2017 r. /GBP/.

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 14 radnych, rada gminy 14

głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła:

u c h w a ł ę  Nr XXVIII/209/18 

w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego instytucji kultury 

za 2017 r.

- stanowiącą zał. Nr 3

Do punktu 6 - zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na 

lata 2018 – 2031. 

Propozycję zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na 

lata 2018 – 2031 przedstawił Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt.

Do przedstawionej propozycji zmian WPF żadnych uwag nie wniesiono.

 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2018 

– 2031.

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 14 radnych, rada gminy 14

głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła:

u c h w a ł ę  Nr XXVIII/210/18 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 

2018 – 2031
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- stanowiącą zał. Nr 4

Do punktu 7 - zmiany w budżecie gminy na 2018 r. 

Propozycję zmian w budżecie gminy na 2018 r. /z przeniesieniem 100 tys.

zł z drogi Masiewo - Zamosze na modernizację ul. Wodociągowej i Krynicznej 

w Narewce/ przedstawił Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt.

W dyskusji głos zabrali:

1. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo, który proponował, 

żeby przed podsypaniem drogi do Zamosza zebrać pobocza do koryta drogi. 

Mówił, że tak samo trzeba zrobić na drodze w Mikłaszewie /do sołtysa/.

2. Pan Stanisław Sadowski – radny ze wsi Tarnopol mówił, że są zabierane 

środki z modernizacji ulicy w Nowej Łuce. Pytał, czy ulica ta zostanie 

podsypana?

3. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt, który odnosząc się do głosów radnych 

stwierdził, że droga do Zamosza, droga w Mikłaszewie oraz ulica w Nowej Łuce

będą podsypane. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r.

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 14 radnych, rada gminy 13

głosami – za, O – przeciw, 1 – wstrzymujący się powzięła:

 u c h w a ł ę  Nr XXVIII/211/18 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r.

- stanowiącą zał. Nr 5

O godz. 11:15 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach, 

która trwała do godz. 11:35. 

Do punktu 8 - powzięcie uchwał.

Wszystkie projekty uchwał w tym punkcie porządku dziennego 

przedstawiał, omawiał i uzasadniał, bezpośrednio przed poddaniem danego 

projektu pod głosowanie, Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Narewka na lata 2018 – 2022.
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W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 13 radnych /Pan Jerzy 

Drozd nie wrócił na salę obrad po przerwie/, rada gminy 13 głosami – za, 

O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła:

u c h w a ł ę  Nr XXVIII/212/18

w sprawie przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Narewka na lata 2018 – 2022

- stanowiącą zał. Nr 6

Następnie poddany został przez przewodniczącego obrad pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy 

Narewka z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w 

art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie w 2018 r.

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 13 radnych, rada gminy 13

głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła:

u c h w a ł ę  Nr XXVIII/213/18

w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Narewka z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie w 2018 r.

- stanowiącą zał. Nr 7

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie dopuszczenia zapłaty instrumentem płatniczym podatków i opłat 

stanowiących dochody budżetu Gminy Narewka.

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 13 radnych, rada gminy 12

głosami – za, O – przeciw, 1 – wstrzymujący się powzięła:

u c h w a ł ę  Nr XXVIII/214/18

 w sprawie dopuszczenia zapłaty instrumentem płatniczym podatków i opłat 

stanowiących dochody budżetu Gminy Narewka 

- stanowiącą zał. Nr 8

Następnie przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny.
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W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 13 radnych, rada gminy 13

głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła:

u c h w a ł ę  Nr XXVIII/215/18

w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny

- stanowiącą zał. Nr 9

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Narewka w celu 

przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu.

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 13 radnych, rada gminy 13

głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła:

u c h w a ł ę  Nr XXVIII/216/18

w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Narewka w celu przekazania go do zaopiniowania 

organowi regulacyjnemu

- stanowiącą zał. Nr 10

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie

wyrażenia zgody na zamianę gruntów.

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 13 radnych, rada gminy 13

głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła:

u c h w a ł ę  Nr XXVIII/217/18

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę gruntów

- stanowiącą zał. Nr 11

Do punktu 9 - sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między 

XXVII a XXVIII sesją Rady Gminy.

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między XXVII a 

XXVIII sesją Rady Gminy przedstawił Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt.

/sprawozdanie – zał. Nr 12 – w załączeniu/

Pan Wójt odczytał również odpowiedź na pismo Rzecznika Praw Obywatelskich

w sprawie zwrotu nieruchomości w Łuce i poinformował, że wystąpił do Pana 

12



Patryka Jakiego Wiceministra sprawiedliwości o inicjatywę ustawodawczą w 

sprawie ustanowienia terminu przedawnienia roszczeń.

Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – Przewodniczący Rady Gminy w nawiązaniu 

do wypowiedzi Pana Wójta, że teraz nie ma środków z Lasów Państwowych na 

dofinansowanie inwestycji mówił, że faktycznie nie ma środków w Lasach, 

gdyż w Puszczy Białowieskiej nic się nie robi, nie ma pozyskania drewna. Sam 

to rozumie i prosił, żeby to zrozumieć.

Rada Gminy bez uwag przyjęła sprawozdanie z działalności Wójta.

Do punktu 10 - odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.

Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych udzielił Pan Mikołaj 

Pawilcz – Wójt. I tak:

- wiata przystankowa do ustawienia w Prętach jest już zrobiona i już niedługo 

będzie ustawiona,

- gminne drogi żwirowe będą podsypywane,

- wniosek o uzupełnienie ubytków w nawierzchni drogi wojewódzkiej od 

Lewkowa Nowego do Planty zostanie przesłany do Podlaskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich,

- darń z chodnika w Świnorojach zostanie zebrana,

- drogi do K. i na Topilec w Tarnopolu będą podsypane,

- na drodze wojewódzkiej Nr 688 są i będą ubytki, gdyż jest tam coraz większy 

ruch. Poinformował, że w najbliższy piątek odbędzie się spotkanie z PKP i 

SSSE na temat Centrum Logistycznego PKP na terenie naszej gminy,

- jeśli ustawimy kontenery na śmieci to wszyscy będą tam wieźć śmieci. Przy 

wiatach ogniskowych Małej Infrastruktury Turystycznej są pojemniki na odpady

i po każdej niedzieli są pełne. Mamy trzy kamery, które można ustawić w 

miejscach, gdzie najwięcej jest wyrzucanych śmieci,

- poprawę stanu nawierzchni drogi do O. w Masiewie powinno Nadleśnictwo 

wyegzekwować od sprawców jej zniszczenia,

- droga Minkówka – Podlewkowie jest drogą powiatową,
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- na drodze Narewka – Leśna jest ograniczenie do 12 ton, lecz nie wszyscy 

kierowcy to przestrzegają. Funkcjonariusze Straży Granicznej dokonują 

kontroli,

- drogi do leśniczówki w Kapitańszczyźnie i do Wasiek przez las będą 

wyrównane. Na naprawę drogi do K. trzeba trochę poczekać, gdyż będzie to 

robione grubym tłuczniem, który zostanie pozyskany ze starych betonów.

Do punktu 11 – wolne wnioski.

W wolnych wnioskach głos zabrali:

1. Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – Przewodniczący Rady Gminy pytał, co z 

przeładunkiem towarów na Chryzanowie?

2. Pan Mieczysław Gryc – sołtys sołectwa Narewka pytał, czy posesja, przy 

skrzyżowaniu ul. Majowej z ul. Ogrodową w Narewce ma właściciela? Jest ona 

nieuporządkowana i stanowi zagrożenie pożarowe. Pytał, czy jest 

dofinansowanie na budowę przydomowej oczyszczalni ścieków w Narewce dla 

mieszkańców, którzy nie mają możliwości podłączenia się do kanalizacji 

sieciowej?

3. Pani J. K. – redaktor Gazety „Nad Narewką” pytała, czy Rada Gminy 

mogłaby wesprzeć inicjatywę Bielska Podlaskiego w sprawie utworzenia tam 

biura paszportowego, gdyż w Białymstoku są duże kolejki, sama czekała 4 

godziny.

4. Pan Jan Wojciechowski – sołtys sołectwa Leśna wnioskował o wyrównanie 

drogi na Wiącków i podsypanie drogi gminnej w Leśnej grubym tłuczniem.

5. Pan Aleksander Zdanowski – sołtys sołectwa Planta pytał, czy podjęta dzisiaj 

uchwała w sprawie współpracy z organizacjami pozarządowymi dotyczy 

Gminnej Spółki Wodnej, czy GSW może otrzymać środki w ramach 

współpracy? Mówił, że spółka nie ma sprzętu, pracowników, ale prace na 

obiektach zmeliorowanych są wykonywane. Proponował, żeby do zadań 

wykonywanych prze gminę włączyć zadania GSW i wówczas prace mogłyby 

być wykonywane szybciej.
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6. Pan Witalis Suchodoła – sołtys sołectwa Podlewkowie wnioskował o zabranie

wyciętych w Podlewkowiu wiązów, gdyż uniemożliwiają one wjazd rolnikom 

na pole.

7. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt, który odnosząc się do głosów w wolnych 

wnioskach poinformował:

- droga w Podlewkowiu jest drogą powiatową i o zabranie wyciętych wiązów 

wystąpimy do Zarządu Dróg Powiatowych,

- Gminna Spółka Wodna jest Spółką Prawa Handlowego i nie dotyczy jej 

program współpracy z organizacjami pozarządowymi. Utrzymanie urządzeń 

melioracyjnych jest obowiązkiem właścicieli gruntów, lecz żeby tego nie robić 

we własnym zakresie powołali Gminną Spółkę Wodną „Łozowe”. Na kolejnej 

sesji Rady Gminy zostanie przedstawiony radzie gminy projekt regulaminu 

udzielania dotacji spółce. Wzorem lat ubiegłych i w tym roku będzie przyznana 

przez radę gminy dotacja dla GSW. Terenem działania spółki jest teren 

określony, nie jest to teren całej gminy,

- droga w Leśnej zostanie podsypana gruzem, a droga na Wiącków będzie 

wyrównana,

- czy do biura paszportowego w Bielsku Podlaskim byłoby naszym 

mieszkańcom łatwiej dojechać? Ponadto nie jest pewnym, że byłyby tam 

mniejsze kolejki, gdyż biuro w Bielsku obsługiwaliby pracownicy z 

Białegostoku, bez dodatkowych etatów,

- wniosek w sprawie uporządkowania posesji w Narewce zostanie przesłany do 

Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Hajnówce,

- nie można dofinansować budowy przydomowej oczyszczalni ścieków tam, 

gdzie jest kanalizacja sieciowa. Właściciel może wybudować na własny koszt,

- 5 – 6 firm już chce przewozić towary przez Chryzanów. 40 wagonów zostało 

tam już odprawionych. Na towary zza Uralu musi być 25 % parytet.

Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący Rady Gminy zamknął o 

godz. 12:40 obrady XXVIII sesji rady gminy i podziękował zebranym za udział.

Na tym protokół zakończono.

Do protokołu dołączono 12 załączników.
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Protokolant:                                                        Przewodniczący Rady Gminy

N. Kiczkaluk                                                       Andrzej Marcin Niedźwiedź

podinspektor
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